
Beleidscommissies april 2020 – technische vragen/antwoorden 

 

Kies de commissie: 

2de commissie van 22 april 2020 

Vul hieronder de technische vraag in met vermelding van de naam van het 

initiatief nemend provincieraadslid: 

Hilde Bruggeman 

Onderwijsinstellingen - PI Heynsdaele Ronse en PSBuSO Spectrum Buggenhout 

Ik betreur ten zeerste dat zo een belangrijk dossier op de aanvullende agenda 

wordt geplaatst waardoor we minder tijd hebben om dit grondig door te 

nemen Enkele vragen: 1) Wie was er betrokken bij het onderzoek mbt de 

verschillende pistes? Bestaat er een uitgebreider verslag van dit onderzoek dan 

enkel de opsomming in puntjes van een aantal voor-en nadelen? 2) Werden de 

personeelsleden van beide scholen betrokken bij deze beslissing? zo niet, 

waarom? 3) Hebben er al gesprekken plaatsgevonden met Wagenschot? 

Kunnen we daar ook verslagen van krijgen? Zijn er nog gepland? Wat zijn de 

intenties met het domein? 4) Waar in de MJP kunnen we hier iets van terug 

vinden? 

Vul hieronder het technische antwoord in: 

Vraag 1 
  
In mei 2019 hebben we de problematische thematiek van deze school 
aangekaart in Brussel. Gedeputeerde Kurt Moens ging het engagement aan om 
een schrijven te richten aan alle politieke partijen (partijvoorzitters) en 
regeringsonderhandelaars om een oplossing te vinden voor PI Heynsdaele. 
Deze brief werd ondertekent door de deputatie, de sociale partners en de 
kinderrechtencommissaris. Een oplossing bleek helaas politiek niet haalbaar 
met het publiceren van het regeerakkoord. 
  
Het leerlingenaantal in PI Heynsdaele staat al enkele jaren onder druk. Op 1 
september 2019 startten we met amper 24 leerlingen. Op de teldatum in 
februari waren dit er nog steeds slechts 32. 
Voornamelijk 2 factoren zorgen er voor dat een instroom het uitstromen 
onvoldoende heeft gecompenseerd: 

1. Sinds het M-decreet stromen er niet enkel minder leerlingen in, ze 
stromen ook later in. Bovendien kunnen leerlingen met een BuSo-verslag 



zich inschrijven in het gewone onderwijs mét recht op ondersteuning. Veel 
ouders van leerlingen OV4 opteren voor die mogelijkheid. 

2. Bijkomend is er sinds dit schooljaar ook de nieuwe regel dat leerlingen met 
een getuigschrift basisonderwijs niet rechtstreeks meer naar een B-stroom 
mogen gaan. Deze regel betekent een bijkomende vertraging van 
inschrijvingen in de eerste graad. 

Door het lage leerlingenaantal moet de provincie per leerling 15 000 tot 20 000 
EUR per leerlingen bijpassen in PI Heynsdaele (investering in gebouwen niet 
meegerekend). Deze sterke daling in het leerlingenaantal en de zeer hoge kost 
per leerling maakt dat het openhouden van de school niet langer houdbaar is. 
  
Omstreeks februari 2020 werd er dringend gezocht naar mogelijke 
oplossingspistes. In onderwijs dient men bijkomend steeds rekening te houden 
met de reglementering van de hogere overheid. Er werd vanuit de directie 
Onderwijsinstellingen een onderzoek gestart en deze directie bereidde een 
simulatieoefening voor met 7 mogelijke vervolgpistes voor PI Heynsdaele. 
Mogelijkheden waren het behoud, overname door een ander net of fusie tot 
definitieve sluiting. De directie van de school werd bij dit traject betrokken. 
  
Op 13 februari besliste de deputatie (nota deputatie 2000755) dat er een 
onderzoek opgestart moest worden op basis van de 5e piste, namelijk de fusie 
van PI Heynsdaele met PSBuSo Spectrum. Dit werd vooraf door gedeputeerde 
Moens afgestemd met de collega-gedeputeerden. Deze piste houdt in dat de 
maatschappelijke relevantie verdergezet moest worden en dat het geenszins 
de bedoeling was om de school te laten doodbloeden, sluiten of 
uitverkopen/overhevelen aan een andere inrichtende macht. Aansluiten met 
een andere TSO-school (bijvoorbeeld PTI Zottegem) werd afgeraden door het 
departement, gezien daar een totaal andere doelgroep onderwijs volgt. De 
oefening werd wel gemaakt door de directie Onderwijsinstellingen. Het verslag 
is in bijlage te vinden. 
   
Vraag 2 
  
Het onderzoek naar piste 5 (fusie met Spectrum) werd op 14 februari op een 
vakbondsoverleg in PI Heynsdaele besproken. Op 17 februari werd hetzelfde 
gedaan op een personeelsvergadering in Heynsdaele. Uiteraard was onze 
personeelsdienst telkens vertegenwoordigd. 
  
Op de personeelsvergadering werd gesteld dat de oefening lopende was en dat 
ook nog met andere partners diende gesproken te worden. Op 18 februari ging 



gedeputeerde Kurt Moens persoonlijk een gesprek aan met de waarnemend 
directeur van PSBuSO Spectrum. Ook mevrouw Cabuy, directeur van Spectrum 
en langdurig afwezig wegens ziekte, werd op de hoogte gebracht door de 
directie Onderwijsinstellingen. Een algemene personeelsvergadering in PSBuSo 
Spectrum vond plaats op 12 maart met de gedeputeerde als voorzitter en mét 
aanwezigheid van de personeelsdienst, directie Onderwijsinstellingen en de 
vakbonden. 
  
Vraag 3 
  
Bij het ontwerp van de beslissing werd er een to do lijst opgemaakt met een te 
volgen stappenplan. Dit bestond er uit om (in die volgorde) de vakbonden, het 
personeel en Wagenschot te informeren. Het was de bedoeling Wagenschot de 
dag na de personeelsvergadering te contacteren, maar intussen had 
Wagenschot zelf al contact opgenomen met de gedeputeerde. 
  
Op 18 maart ging een overleg door met gedeputeerde Kurt Moens, de directie 
Onderwijsinstellingen en dienst Patrimonium. In tussentijd werd ook bekend 
dat Wagenschot met hun eigen BuSO-school ging toetreden tot dezelfde 
scholengroep als de BuSO-school Egmond & Hoorn, een OV4-school. De 
voorzitter van de Raad van Bestuur van Wagenschot stelde toen de vraag om 2 
maanden de tijd te krijgen om (financieel) te onderzoeken of zij een groter deel 
of het geheel zelf in erfpacht konden nemen. 
Op dit moment wachten we dus het antwoord van Wagenschot nog af. 
  
Vraag 4 
  
In het MJP is er omtrent de fusie niets voorzien en de reden hiervoor is zeer 
eenvoudig: bij de opmaak van het MJP was het niet de intentie om Heynsdaele 
te sluiten. N.a.v. het leerlingenaantal van dit jaar is de situatie nog minder 
houdbaar geworden en dit zorgde ervoor dat de optie om te fuseren in beeld 
kwam. 


